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Parkbelysning i Galgebakken
af Jens Ellesøe Olsen, GAB

I forbindelse 
med renove-
ringen skal alle 
parklamperne 

i Galgebakken 
udskiftes. 
Vi har tidligere 

besluttet os for 
at opsætte en ny 
udgave af Alberts-

lundlampen, som til 
forveksling ligner den 
lampe vi har i dag 
men med en mere 
sofistikeret styring og 
lysdæmpning.

Teknik & Miljø afdelingen i Al-
bertslund Kommune har nu rettet 
henvendelse til Galgebakkens 
Lysudvalg med et forslag om, at vi 
i stedet udskifter lamperne med et 
andet lysarmatur, Københavner-
lampen Mini.

Teknik&Miljø argumenterer med lavere 
el-forbrug og bedre lys comfort.
På sidste GAB møde behandlede vi 
kommunens forslag og konkluderede, at 
vi ønskede et møde med kommunens 
projektleder, som hedder Rasmus Pram 
Nielsen, for at få et bredere grundlag at 
træffe beslutning på. Vi har derfor skrevet 
brev til projektlederen som følger:
• Vi ønsker en ordentlig information 

om, hvorfor I i kommunen mener, vi 
skal lave om på vores beslutning om 
valg af lamper.

• Vi ønsker en ordentlig information 
om, hvor I tænker de 'nye' lamper 
skal placeres.

• Vi ønsker at se lamperne i funktion 
her i Galgebakken og ikke i enan-
derledes bebyggelse (læs: Pilehuse-
ne).

• Vi ønsker at vide, hvordan en læn-
gere beslutningsproces vil påvirke, 
hvornår Galgebakken får lys.

• Dette og sikkert meget andet vil vi 
meget gerne tage et møde med dig 
om.

• Hvornår vil det passe dig?

GAB er klar over, at sagen skal behandles 
på et beboermøde og, at et eventuelt 
skift til Københavnerlampen Mini kræver 
en hurtig beslutning for ikke at forsinke 
opsætning af ny parkbelysning i Galgebak-
ken. 
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af Søren Vinzent, Mark 401

El på Galgebakken

BO-VEST har lavet en rabataftale med el-
selskabet Vindstød. Som grundregel er 
det derfor Vindstød, der er el-leverandør 
i vores nyrenoverede huse. Man kan dog 
fravælge selskabet og vælge et andet.
Hvor vil jeg hen med det?

Vi er flyttet ind i Mark midt i september 
måned 2023 og er trods indflytnings 
problemer af forskellig art meget glade 
for vores bolig. Men det er ikke det, der er 
mit ærinde.

I vores tidligere bolig i GB var vi kunde hos 
Vindstød, så det har været naturligt for os 
at fortsætte hos dem. Og vi har da også 
haft strøm fra dag 1.

Det er regningen og deres politik, der er 
problemet:
Vores første aconto elregning for 3 
måneder lød på 3447 kr., som de trak 
på vores betalingsaftale. Vi kunne ikke 
af regningen se, hvordan de var kommet 
frem til det beløb. Vi havde heller ikke det 
nye aftagenummer.

Man kan ikke ringe til Vindstød, så man 
skal over deres hjemmeside, og den kan 
det tage nogen tid at få hul på.
Vi har nu fået aconto-regningen  for 1. 
kvartal 2024. Her fremgår det, at Vindstød 
har lavet et estimat på et forbrug for vores 
hus på 4000 kw. pr. år . På samme faktura 
fremgår det, at vores forbrug både 2021 
og 2022 var på ca. 1600 kw pr. år.
Vores nye hus og gamle hus har samme 
størrelse.
Det er ikke kundevenligt!

De har svaret på vores mail, at det 
er praksis med ny måler. Når de ikke 
kender et tidligere forbrug på måleren, 
estimerer de forbruget til 4000 kw. I den 
størrelsesorden er det en elregning på 
næsten 14000 kr. om året.
Det er slet ikke kundevenligt og helt hen i 
vejret at sætte forbruget så højt.
Derfor kunne jeg godt tænke mig, at BO-
VEST lige fik genforhandlet aftalen med 
Vindstød, så den bliver mere kundevenlig 
og realistisk samt kræver, at det er muligt 
at kontakte Vindstød telefonisk.
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På et ekstraordinært beboermøde 
til januar kan Galgebakkens beboere 
stemme om et forslag om en ny og 
anderledes gadelampe til vores stier og 
parkeringspladser.

Albertslund kommune er blevet valgt til at 
sætte de nye lamper op, efterhånden som 
kvartererne færdiggøres og efterfølgende 
også stå for vedligeholdelsen af lamperne. 
Herved er der opstået en mulighed for, at 
vi kan vælge en anden lampe end den 
Albertslund Mini, som vi allerede har valgt. 

Den nye lampe, Københavner Mini, som 
kan ses i Pilehusene, adskiller sig på flere 
væsentlige punkter fra Albertslund Mini.
Energiforbruget er 80% mindre, den er 
billigere i indkøb, og det vigtigste er, at 
Københavner Mini ikke lyser så meget ud 
til siderne som Albertslundlampen, og 

dermed  kommer der mindre uønsket lys 
til boligernes vinduer. 

Det er vigtigt for den kommende debat, 
at så mange som muligt tager på en lille 
udflugt til Pilehusene og ser lamperne 
både i dagslys og, når det er mørkt. 
Skal vi have ‘den lille Københavner’ eller 
‘den lille Albertslunder’ i Galgebakken?

Tekst og foto af Benny Klausen, Vester 803

Ny gadebelysning i Galgebakken?
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En julegaveidé

Det er med fare for liv og lemmer at 
bevæge sig rundt i Galgebakken efter 
mørkets frembrud. 

Nogle steder er der bulder mørkt som i 
et ’sort hul’.
Desværre trækker det ud med 
opsætning af nye lamper på stierne. 
Derfor er det måske en god idé at 
ønske sig en pandelampe og en lygte i 
julegave.

af Jens Ellesøe Olsen, GAB
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Så livgivende
så alt ødelæggende
uundværlig vand

Frosten er her nu
solen i øjenhøjde
smuk november dag

Haiku digte
af Margit Kristensen Klok, Sønder 202

af Jens Ellesøe Olsen, GAB

Når du bliver genhuset, skal 
du tage stilling til, hvilken 
el-leverandør der skal levere 
strøm til din genhusningsbo-
lig. Det er dit ansvar at sikre 
en aftale med en el-leveran-
dør.
Som udgangspunkt kan du vælge 
at fortsætte med den 
leverandør, du har i din 
nuværende bolig. Du 
skal så huske at melde 
flytning til din midlerti-
dige genhusningsbolig. 
Det skal du gøre i god tid 
inden din flytning. For nogle leveran-
dører er det 14 dage, før du flytter, 
men kontakt din leverandør.
Når du efter genhusning så 
flytter tilbage til din ny-
renoverede bolig, skal du 
igen melde flytning til din 
el-leverandør.

Valg af el-leverandør 
ved genhusning
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Biodiversitet på 
Galgebakkens P-pladser

Der har været en debat på Galgebakkens 
facebookgruppe om, hvor kedelige de 
såkaldte grønne øer på Galgebakkens 
P-pladser er. Da biodiversitet er noget, 
jeg ved lidt om, skal jeg her komme med 
nogle eksempler på ikke så kedelige ting 
på disse grønne øer.  
Skov-Hullæbe, som er Danmarks almin-
deligste orkidé - men dog en orkidé og 
dermed totalfredet - står mange steder 
på P-pladserne og i øvrigt også på støjvol-
dene. Den er kendt for at blive bestøvet 
af gedehams og indeholder alkoholrig 
nektar, der gør gedehamsen skidefuld, 
hvorved bestøvningen af flere grunde 
fremmes, da de renlige dyr ikke orker at 
befri sig for blomstens pollen.

Skov-Gøgeurt, som er en halvsjælden 
orkidé og kun nogenlunde hyppig på 
Lolland-Falster, vokser på den nordlige 
støjvold og er tidligere set på parkerings-
pladsen ved Torv.

Knold-Fladbælg er ret sjælden men har 
et voksested ved Østers P-plads.

Tekst og fotos af Poul Evald Hansen, Roskildevej 233 st.th
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Læge-Stregbælg findes flere steder på 
Vesters og Torvs P-pladser.

Rødtop, der er en såkaldt halvsnylter, der 
sender snylterødder i omgivende planters 
rødder, er almindelig på P-pladserne.

Mistelten, der også er en halvsnylter, 
der vokser direkte på løvtræer, er set på 
Sønders P-plads

Rosabladet Mælkehat vokser mange 
steder på de nordlige P-pladser, hvor den 
har mykorrhiza (symbiose) med poplerne. 
Den er halvsjælden, skarpt smagende og 
uspiselig.

Dertil jager Galgebakkens flagermus om-
kring poplerne.

Så der er masser af biodiversitet på de 
kedelige P-pladser. Dette er kun et lille ud-
valg af, hvad jeg har set og har billeder af.
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Interview med Louis Buur

Hvad er din funktion på ejendomskon-
toret ?
Jeg er mellemled mellem byggekontoret 
og beboerne. Så når beboerne kommer 
med en klage eller, om noget er gået i 
stykker, så sender jeg det videre til de 
ansvarlige byggeledere nede på kontoret.

Vi har jo en instruks om først at gå til 
ejendomskontoret, men nu kan man 
komme direkte til dig, eller hvordan?
Hvis der fx er vandskade, skal I ringe til 
mig, og så handler jeg på det. 

Hvad er de hyppigste spørgsmål, du får 
ind heroppe ?
Lige nu er det faktisk meget med gulv-
varmen. Det er i fokus hos alle de nye 
indflyttere.

Der er stadig problemer med rumfølere, 
som er byttet om? Fx hjemme hos mig 
fik jeg ikke varme i stuen ovenpå, før jeg 
skruede op ude på badeværelset…..
Ja. Der er problemer med føleren, som 
ikke kan regulere ordentligt. Derudover 
har der været lidt vandskader, sandsyn-
ligvis pga. samlinger ved vandrørene i 
forbindelse med gulvvarmen.

Når vi får varsler fra E & P står der tit 
‘Hvis der er spørgsmål, så ring til dette 
tlf nr’ – og når man så ringer, er der 

Tekst og foto af Claes Solborg, Skrænt 107

Louis er E&P’s beboerkoordinator

Louis træffes på ejendomskontoret 
mandag og onsdag kl 8-10. Tillige om 
onsdagen i ulige uger fra 16-18. 
Direkte tlf. til Louis på disse tidspunkt
er er 41745269
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stort set altid telefonsvarer. Når man 
lægger en besked, sker der ikke mere, 
ingen ringer tilbage med svar. Så kan 
man skrive på en mail, der heller ikke 
kommer svar på? 
Jeg tror, mange beboere føler, det er 
svært at kommunikere med entreprenø-
ren. Godt du er der, så vi kan få et ansigt 
på

Jeg tror problemet ligger i, at beboerne 
ringer, når jeg ikke er på arbejde (se bok-
sen om Louis´ arbejdstid.) Det tlf .nr., der 
er angivet på varslerne, er faktisk direkte 
til mig. Grunden til min rolle er netop, at 
der har været problemer med at kommu-
nikere, som vi er i gang med at løse nu.

Hvad synes du, vi som beboere skal være 
særlig opmærksomme på, når vi flytter 
ind?
Den mangel-liste, der udleveres, er meget 
vigtig. Et godt råd er at gå hele boligen 
igennem og se, om I får øje på noget, der 
ikke ser normalt ud, fx hvis der en revne 
ved et vindue, eller gulvet står og buler. 
Skriv det ned så udførligt som muligt, hvil-
ket giver os et så godt udgangspunkt som 
muligt for at gribe ind. Listen skal afleve-
res på ejendomskontoret inden 14 dage, 
hvorefter den kommer ned til os. 

Alle væsentlige mangler bestræber vi os 
på at udbedre så hurtigt, vi kan. Det kan 
selvfølgelig medføre en lille diskussion 
om, hvad der er væsentligt, men den 
bliver så taget på det tidspunkt, listen er 
indleveret.

Så er der også et 1-års garantieftersyn?
Ja, der er 1-års og 5-års gennemgang. 
1-års gennemgangen tager udgangspunkt 
i den indleverede mangelliste. Hvis noget 

går i stykker efter det første år, laver vi 
det selvfølgelig. Efter 5 år har vi ikke mere 
ansvar som entreprenør, og ansvaret er 
herefter boligselskabets

Vi døjer også med belysning. Har du 
nogen fornemmelse af, hvornår der 
kommer ordentlig belysning på stierne, 
hvor der er mange mørke hjørner, hvor 
beboere kan ses med lommelygter og 
pandelamper?
Mht. første etape (Skrænt, Mark og Sten) 
vil der komme orden i belysningen på sti-
erne i området, når etapen er færdig, dvs. 
inden for den nærmeste fremtid.

Hvordan er det at være repræsentant for 
en entreprenør på Galgebakken? 
Vi går jo for at være en udfordrende 
flok beboere, og du er sat på lidt af en 
uriaspost.

Jeg er selv under afsluttende uddannelse 
som bygningskonstruktør og synes faktisk, 
det er spændende at være her men selv-
følgelig også udfordrende, fordi der opstår 
mange problemer. Der er en fin balance 
mellem et godt projekt og tilfredse bebo-
ere. Der er mange bolde i luften. Jeg kan 
godt forstå de frustrationer, der opstår, 
når man føler, der ikke bliver taget hånd 
om de problemer, man kommer med. Jeg 
oplever dog ikke at blive skældt ud. Jeg 
er ikke den, der tager beslutninger, jeg er 
blot budbringer.

Hvordan bliver man bygningskonstruk-
tør?
Jeg er uddannet tømrer og har så valgt at 
bygge den 3½ årige uddannelse ovenpå. 
Man behøver ikke være håndværker for at 
tage uddannelsen, men det er en fordel at 
have et praktisk kendskab.
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Send din tegning ind til: galgebakkeposten@hotmail.com 
og vind en pose slik. Send også historier om dine kæledyr, yndlings legeplad-
sen på Galgebakken, en vittighed, gåde, labyrint, krydsord eller andet.

SJOVE OPGAVER TIL BØRN

af Thor HansenSend ind og vind
Børneposten er nye faste sider der er til, for og af børn på Galgebakken
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Månedens tegning er fra Lea, der har tegnet en hest. Måske er det Tulle som hun rider på hos sin bedstemor.
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Rejsebrev fra Oman

Endelig kom jeg afsted på ferie for at 
opleve og nyde en anderledes verden. 
Der er varmt, meget varmt, der er rent 
og pænt, og befolkningen er meget venlig 
og imødekommende. Om dagen ser man 
stort set kun mænd, men når det bliver 
aften, dukker kvinder og børn frem. 

I Oman bor der 5-6 mio mennesker i et 
land, der er omkring 10 gange større 
end Danmark. 25% af indbyggerne er 
gæstearbejdere fra Pakistan, Indien og 
Bangladesh.

Landet forsøger at holde sig neutralt ift de 
forskellige krigshandlinger, der foregår lige 
nu. Oman ligger på Den Arabiske Halvø, 
øst for Yemen og syd for Emiraterne og 
Saudi-Arabien.

Oman er et sultandømme. Da den forrige 
sultan kom til magten i 1970 var 80% af 
befolkningen analfabeter. Han besluttede, 
at alle - fra ung til gammel - skulle have 
tilbud om at lære at læse og skrive. 

Oman er rig på olie og gas, så de penge, 
som salget indbragte, brugte han på 
uddannelse, sundhed og udbygning af 
vejnettet. 

Da den nuværende sultan kom til i 2020, 
fortsatte han på samme sociale vis og 
måske med færre restriktioner.

Al uddannelse er gratis, enlige forsørgere 
får tilskud til skolemad og tøj. Al 
offentlig transport er gratis såvel som 
sundhedsbehandling.

Tekst og fotos af Lise Buchardt, Over 928

Gedemarked i Nizwa - Oman
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Jeg landede i Muscat, som er 
hovedstaden. Jeg rejste i gruppe med 
17 andre danskere. Vi blev indlogeret i 
et dejligt hotel ved havnepromenaden. 
Ud over de obligatoriske seværdigheder 
er der et stort fiskemarked i byen. Det 
er altid spændende. Det er fortrinsvis 
mændene, der køber ind men kvinderne, 
der laver maden. 

Efter Muscat kørte vi til Ras Al Hadd, 
det østligste punkt, hvor vi så 2 
havskildpaddeunger, der efter 2 måneder 
netop kom ud af ægget. 
Jeg tænkte, hvordan finder de vej til 
havet? Ude i vandkanten ligger der små 
kugler på størrelse med ærter af fosfor, 
der lyser grønt i mørket. På den måde 
finder ungerne den rigtige retning. Det er 
mageløst.

Vi så også 5 voksne hunner på omkring 
150 kg lægge æg i et kæmpestort hul i 
sandet, som de efterfølgende kastede til 
med sand med de enorme luffer, de har.

Det var en meget bevægende oplevelse. 
Statistikken siger, at kun 2 unger overlever 
ud af 1000 æg. Det må siges at være en 
dårlig prognose.

Og så fik vi regn. Statistikken siger, at det 
regner 3 dage om året, så vi var godt nok 
heldige. Vi skulle have vandret ind i en 
wadi, der er et periodisk flodleje. Politiet 
havde lukket adgangen for, når først 
regnen fosser ned fra bjergene, er man 
prisgivet i en wadi. 

Så vi kørte videre til den enorme ørken. 
Der er sand, sand og atter sand.
Sandklitterne er op til 100 meter høje, og 
man kan sagtens risikere at fare vild.
Vi blev begavet med den smukkeste 
solnedgang, man kan ønske sig, hvor 
sandet havde alle nuancer af gul og okker.
Vi fortsatte til Nizwa, hvor der var 
gedemarked. Og det var der i ordets 
sandeste betydning - hundredevis af 
geder og hundredevis af mænd.

Muscat

Wadi
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Vi havde nogle dejlige dage i Nizwa, 
hvorefter vi kørte tilbage til Muscat.
På vejen besøgte vi et arkitektonisk 
fantastisk museum, Oman Across Ages 
Museum.
Ud over det meget smukke ydre var 
det en imponerede interaktiv visning af 
Omans historie gennem 800 mio år.

Vores tur sluttede i souk’en i Muscat, hvor 
der sælges alt – altså bare alt.

Oman var en rigtig dejlig og lærerig 
oplevelse.

Oman Across Ages Museum.

Ørken
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Marinas digt

af Marina Testa Pedersen, Skrænt 107 

Det regner
Men
Hvor mærkeligt
Efteråret 
Ikke er kommet
Med alle de

Røde og gule farver
Og det fantastiske
Tæppe af blade
Som inspirerer
Børnene
Til leg

Har svigtet os
Men vi
Har svigtet
Naturen
Alt har
En pris

KEDSOMHED

D. 30. November 2022 flyttede vi til 
genhusning. Dengang forlød det, at vi 
kunne flytte tilbage til et nyrenoveret 
hus i oktober-november 2023, og derfor 
valgte vi at genhuse os selv i hhv. vores 
sommerhus og en rævegrav. Altså hver 
for sig, hvilket egentlig har været en god 
oplevelse efter 55 års samliv.

Men så blev genhusningsperioden 
forlænget til juni 2024. Altså endnu en 
vinter i sommerhus, desværre med storm 

og oversvømmelse og derfor periodevis 
sammenstuvning i rævegraven til følge.
Og nu til endnu et uventet problem: al 
vores julepynt ligger i en flyttekasse. Det 
samme gør min bedste vinterfrakke og de 
lange vinterstøvler.

Vi klarer dog nok en alternativ jul og 
glæder os bare til børnenes planlagte 
aften, hvor vi næsten ingenting skal 
sørge for. Og så bliver det herligt med 
Seniorklubbens julefrokost.

af Susanne Messell, Vester 214

Jul i flyttekassen
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Her i sommers rundede Galgebakken i al 
ubemærkethed en milepæl. Det er 50 år 
siden, at de første beboere flyttede ind på 
Galgebakken. 

Ubemærket ja, men i september nummeret af 
Galgebakkeposten blev det at bo på Galge-
bakken hyldet, da Claes skrev om Strædet, 
Galgebakkens livsnerve, og Marina digtede 
om Strædet.

Fra sommeren 1973 og de næste par år 
frem flyttede nye beboere til Galgebakken 
efterhånden, som boligerne blev færdige. Selv 
flyttede jeg til Galgebakken i efteråret 1973. 
Peder og jeg var en del af den gruppe, der af 
VA havde fået lov til at ‘sætte’ os på 12 C-hu-
se, så vi kunne lave et minifællesskab. 

Traditionelt tænkende som vi var, troede vi, 
at det var i haven, fællesskabet ville udfolde 
sig. Derfor fik vi Torv 3 lige numre og Torv 5 
ulige numre. Vi fik lavet en fælleshave uden 
hegn, men det viste sig hurtigt, at sådan som 
Galgebakken er bygget, så blev stræderne det 
aktive sted der, hvor man mødtes, snakkede 
og hang i stalddøren fra køkkenet. Livet fore-
gik i stræderne. 

Claes og Marina har som andre været genhu-
set i et gårdhavehus udenfor Galgebakken. De 
og andre har i Galgebakkeposten fortalt om, 
hvordan det har været. Og helt ærligt. Der har 
ikke været noget ‘strædeliv’, for det under-
støtter de bebyggelser ikke.

Strædespisning, strædemøder, strædear-
bejdsdage og stræderepræsentanter var en 
del af vores dagligdag dengang, og så havde vi 
et Nævn, beboermøder på Roholmskolen og 

senere huslejeboykot. Galgebakkeposten blev 
- i farver - duplikeret med stencils. Købmand 
og vaskeri kom først til senere. Alt – varer og 
vasketøj - blev transporteret på cykel først ad 
cykelstien gennem de gule rapsmarker, senere 
gennem nyttehaverne, inden nybyggeriet 
(Vængerne, Buerne og Gårdene) kom til. 

I 1973 flyttede vi ind på en byggeplads, og nu 
bor vi igen på en byggeplads. Stræderne var 
uden beplantning, og traktosen gjorde det til 
en kamp at få noget til at gro i haverne. 
Jeg har været genhuset 1 år og 7 måneders 
2 forskellige steder på Galgebakken. Men d. 
30. november flyttede jeg hjem igen. Jeg får 
byggeplads uden for min baghave i flere år 
endnu. Jeg kommer igen til at bo med ude-
arealer, hvor det grønne er noget, som man 
drømmer om. 

Og så kommer det desværre til at tage mange 
år, inden vi igen får nye beboere på Galgebak-
ken. Jeg drømmer om, at der igen kommer 
nye beboere og mange børn, der vil forme 
fremtidens Galgebakken, for der er meget, 
der har ændret sig i de 50 år, som er gået.

Meget har ændret sig de sidste 50 år på Gal-
gebakken - efter min mening var der kommet 
alt for mange og for høje hegn på Galgebak-
ken - men vi har stadig en bebyggelse, der 
har rammerne til fællesskab, vi har et bilfrit 
område og har fungerende beboerudlån og 
beboerhus(e), så jeg glæder mig til, at der om 
nogle år igen kommer nye beboere, og jeg 
drømmer om nye beboere og mange børn, 
beboere, der vælger Galgebakken til med 
de muligheder, som bebyggelsen giver for 
fællesskab og, som vil være med til at forme 
fremtidens Galgebakken.

af Anita Sørensen, Sten 601

Galgebakken 50 år
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Systemet
Køle-fryseskabet er en del af lejemålet. 
Når dit køle-fryseskab bryder sammen, 
får du det udskiftet. Hvis det kan repare-
res, sørger driften for reparation. 
Hvis du bliver genhuset i en lejlighed på 
Galgebakken, får du dit køle-fryseskab 
med og, hvis du flytter permanent til en 
ny lejlighed på Galgebakken, får du en 
lejlighed med et nyt køle-fryseskab. 

Bolind
Galgebakken har en aftale med firmaet 
Bolind om levering af nye køle-fryseska-
be, og denne aftale er god forstået på 
den måde, at de kan levere markedets 
køle-fryseskabe til en lav pris. Bolind har 
også mulighed for at have køle-fryse-
skabe på lager, så driften ikke skal finde 
opbevaringsplads til de køle-fryseska-
be, der vil blive brug for på et senere 
tidspunkt.

Afdelingsbestyrelsen (GAB)
Der er kommet ønsker fra beboerne om 
et køle-fryseskab med større køleskab 
og mindre fryseskab. Et udvalg nedsat 
af GAB har besøgt Bolind for at se på 
mulighederne for en sådan køle-fryse 
løsning, og besøget resulterede i, at 
udvalget her i november foreslår GAB, 
at Galgebakken fremover bruger et 
køle-fryseskab fra Miele type KFN439ED 
med større køleskab og mindre fry-
seskab (3 skuffer). Det er, mener vi i 
udvalget, både mere miljøvenligt og 
påfører ikke afdelingen større udgifter 

da indkøbsprisen er 860 kr lavere, og så 
opfylder det beboerønsker. 

Udvalget består af Heidi Nielsen og 
mig fra GAB samt Ervin Olsen.

Køle-frysere på Galgebakken
af Lars Messell, Over 931
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Tekst og foto ved Lise Buchardt

Interview med Jette Häuser-Hansen

Vil du fortælle historien om din indflyt-
ning i D2-huset?
Jeg skulle være flyttet ind d. 1. november 
2022. Og så er det blevet udskudt 6 gange 
i alt, men d. 30. oktober 2023 flyttede jeg 
ind, og selve flytningen gik perfekt. Der kom 
4 friske flyttemænd, og de klarede det hele. 
Jeg boede i et A3-hus, så jeg har smidt utrolig 
mange ting ud. Der er en enkelt ting, som jeg 
har fortrudt, men jeg troede ikke, at jeg havde 
plads til en købmandsdisk, som havde været 
min mors. Den kunne have stået fint ved siden 
af køkkenet. Jeg har det fornødne nu, da jeg jo 
ikke har de store middagsselskaber mere.

Vil du nævne 3 gode ting ved din nye 
bolig?
Jeg synes, den er rigtig rummelig, den er lys 
og venlig, og soveværelset er kæmpestort, så 
der er også plads til en hyggekrog. Badevæ-
relset er også helt perfekt, stort og lyst og fint 
med fliser på gulv og vægge.

Jeg har et vindue over mit køkkenbord, der gi-
ver et skønt lys ind. Og så kan jeg jo også følge 
med i, hvem der går forbi. I Øster får de ikke 
køkkenvindue, fordi køkkenerne støder op 
mod hinanden i modsætning til her i Skrænt.
Jeg har haft besøg af Gardinbussen, som har 
taget mål til gardiner. Jeg er spændt på, når 
jeg får dem sat op. De hedder Up and Down, 
så de kan dække lidt eller meget.

Hvad er mindre godt ved din D-2'er?
Køkkenet er meget skrabet. Der er meget 
lidt opbevaringsplads. Der er 3 skuffer, 1 
underskab med en hylde og 1 overskab. Der 
er plads til opvaskemaskine, og på den plads 

vil jeg tilkøbe et skab. Det har jeg virkelig brug 
for. Jeg har ingen højskabe, bortset fra et 
halvt højskab i entreen, hvor der kun kan stå 
en støvsuger og en kost.

I den nederste af skufferne er mine potter og 
pander, der bare ligger hulter til bulter.
Det betyder, at jeg skal have det hele op, når 
jeg skal bruge noget.

beboer i et D2-hus
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Jeg kan ikke nå at åbne køkkenvinduet, hvis 
jeg ikke har en skammel at stå på, ligesom den 
også er nødvendig, når jeg skal have noget 
i overskabet. Selv om det er en tilgængelig-
hedsbolig, er ikke alt lige tilgængeligt. 
Og så ville det have været dejligt at have hvert 
sit og ikke et fælles skur.

Hvad med dit udeareal?
Fra starten fik vi at vide, at der ikke var noget 
udeareal, men heldigvis har jeg plads til et lille 
bord og en stol. Til foråret skal jeg også have 
sat nogle blomster i et par krukker til at lyse 
lidt op.

Der er nogle firkanter med jord. Jeg ved ikke, 
om der bliver sået græs eller plantet buske, og 
jeg ved heller ikke, hvem der skal passe dem.
Men vi er 3 ældre og 1 yngre, som er flyttet 
ind i Skrænt, og jeg glæder mig til sommer, 
hvor vi kan sidde udenfor og sludre og drikke 
kaffe sammen.

Hvordan er det med udendørs lyset om 
aftenen?
Vi har en lampe udenfor hoveddøren, men 
ellers er her bælgravende mørkt, så jeg er 
ikke ude, når det er mørkt. Der er intet lys fra 
p-pladsen og her op. Jeg har FLEX-handicap 
trafik, og jeg har undersøgt, om de kan hente 
mig ved hoveddøren og bringe mig tilbage 
igen, og det kan de heldigvis. På fredag skal 
jeg til fødselsdag, og hvis ikke FLEX ville hente 
mig, måtte jeg sige nej til at deltage.

Er du glad for gulvvarmen?
Ja, det er jeg virkelig. Jeg var vant til at fryse 
altid. Jeg betalte 1600 kr. om måneden og sad 
og frøs. Her har jeg fået en regning på 600 kr. 
og dejlig varme. Nu glæder jeg mig bare til, at 
varmen på badeværelset også kommer til at 
fungere.

Du har haft problemer med badeværel-
ses døren, hvad var det?
Hvis jeg kom til at lukke skydedøren helt til, 
satte den sig fast. Døren var købt forkert ind, 
så nu har vi fået ny dør. 

Vores ovenvindue på badeværelset åbner 
elektrisk og lukker igen, når det regner.
Installatøren har afprøvet systemet ved at 
smide et glas vand på ruden, og det virkede.
Hoveddørsnøglen har også voldt mig proble-
mer, men det er blevet ordnet nu. Men det er 
lidt hårdt at skulle løfte håndtaget for at låse. 
Det er måske ikke så smart i en tilgængelig-
hedsbolig.

Man kan ikke regne med målene på tegnin-
gen. Fx indhakket i soveværelset måles til 140 
cm, men i virkeligheden er der kun 137 cm, og 
det er jo vigtigt, når man skal have plads til et 
skab. Og soveværelsevinduet skulle være 120 
cm bredt, så jeg købte et mørklægningsgardin 
i det mål, men vinduet er kun 113 cm, så min 
søn måtte i gang med saven for at få det til at 
passe.

Vil du sige noget til afslutning?
Jeg er lykkelig for, at jeg har fået denne bolig, 
og mine stuevinduer vender mod vest, så der 
er rigtig meget lys. Jeg er glad for, at jeg stadig 
kan bo i Galgebakken. Det sociale liv her bety-
der så meget for mig. Jeg kunne måske godt 
have fået en bolig i Svanen eller Uglen, men 
jeg kan ikke se mig selv der, hvor man kun har 
vindue ud til sin egen gårdhave. 

Jeg kan gå til købmanden efter mælk, og det 
kan nemt tage 3 kvarter, fordi jeg møder man-
ge, jeg skal snakke med undervejs. Jeg nyder 
seniorklubben, spisehus og fredagsbar. Det er 
bare så dejligt.
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Aktiviteter 
på Galgebakken

Jul og nytår på Galgebakken
Lørdag d. 9.12. Julehygge i beboerhuset 
kl.14 til 17 for børn og barnlige voksne.
Juleklovnen Pino opfører forestillingen 
'Julemandens lærling'. Der bliver tryl-
let, sunget, gået på line m.m. for børn, 
barnlige voksne og bedsteforældre. Efter 
forestillingen er der julehygge og juleklip 
med saftevand, kaffe, te, gløgg og natur-
ligvis en godtepose til børnene. 

Gratis adgang men HUSK: Tilmelding 
til Aktivitetsmedarbejder Henrik senest 
d.07.12.

Torsdag d. 14.12. kl.17. Den traditions- 
rige julekoncert ved købmanden med Bak-
kens kor og Bakkens horn. Gratis gullasch 
fra bålet. Gløgg og æbleskiver til de kolde 
fødder hos Galgebakkens Købmand.

Nytårspub mandag d. 1.1.2024. Intet 
nytår uden hotdogs og en 'reparations-
bajer' i beboerhuset. Vi starter kl. 13, og 
der kommer helt sikkert også lidt spontan 
musisk underholdning. Gratis hotdogs så 
længe lager haves. Baren har åbent til de 
gode Galgebakke priser.

Tirsdag d. 23.1. 2024 kl. 19 til 21. Holder 
vi et arrangement i beboerhuset sammen 
med Albertslund Lokalhistoriske Forening. 
Foreningens årsskrift bringer i år en 
længere artikel om livet på Galgebakken 
gennem 50 år. Artiklen hedder 'bygget 
til fællesskab' og er skrevet af en række 
mangeårige beboere.

Arkivleder Troels Torp Øhlenschlæger 
holder et lille oplæg om Albertslunds 
udbygning med særlig fokus på Galgebak-
ken. Carsten Schou spiller lidt god levende 
musik, og der vil være åben mikrofon 
for alle, der har lyst til at fortælle en lille 
anekdote fra livet på Galgebakken. Gratis 
kaffe, te, kage og hygge.

Mellem jul og nytår har beboerudlånet 
åbent, onsdag d.27.12. fra kl. 16.30 til 
18. Øvrige hverdage mellem jul og nytår 
er der lukket.

Glædelig jul og godt nytår til alle 
beboere på Galgebakken fra Henrik.

af aktivitetsmedarbejder Henrik
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Råderetskatalog

Henvendelser til 
Ejendomskontoret flyttes til 
Udlånskontoret

På beboermødet tilbage i februar traf 
vi beslutning om et nyt Råderetskata-
log for Galgebakken.

Kataloget er dog først gældende, når 
VAs bestyrelse har godkendt det på 
baggrund af indstilling fra BO-VEST.
Siden vores beslutning har vores 
Råderetsudvalg været i skarp dialog 
med BO-VEST om katalogets form og 
indhold.
BO-VEST har en forventning om, at 
kataloget udformes i en, til formålet 
udarbejdet, skabelon. Men GAB og Rå-

deretsudvalget ønsker, at kataloget skal 
se ud og have et indhold, som beboer-
ne har vedtaget på beboermødet.
GAB har nu besluttet at fastholde 
vores ønsker og har meddelt dette til 
BO-VEST. Vi afventer nu, at kataloget 
videresendes til VAs bestyrelse for 
endelig godkendelse.

I forbindelse med af renovering af boli-
gerne i Torv og Øster bliver Ejendoms-
kontoret lukket inde af byggepladsen fra 
mandag d. 8. januar 2024 til onsdag d. 
25. november 2024, hvorfor det ikke vil 
være muligt for beboerne at få adgang 
til Ejendomskontoret.

Derfor vil driftspersonalet sidde klar på 
Udlånskontoret (ved siden af vaskeriet) 
fra d. 8. januar, når du har behov for 
personlig betjening.

I samme periode ændres åbningstiden 
for personlige henvendelser, som følger:

Personlige henvendelser.
Mandag og onsdag fra kl. 8 til kl. 9
Mandag i ulige uger fra kl. 17 til kl. 18

Telefoniske henvendelser.
Mandag og onsdag fra kl. 9 til kl. 10
Tirsdag, torsdag og fredag fra kl. 8 til 
kl. 10

af Jens Ellesøe Olsen, GAB

af Kenneth Fuglsang, Ejendomsleder
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Som bekendt er jeg medlem af 
kommunens Ældreråd. 
Rådet er begyndt at mødes med ældre 
i forskellige boligområder for at fortælle 
om Ældrerådets eksistens, og hvad 
man kan bruge os til. Galgebakkens 
Seniorklub står ikke på besøgslisten, 
fordi jeg løbende orienterer om 
Ældrerådets arbejde på Seniorklubbens 
cafémøder, men her i november har 
Ældrerådet besøgt pensionister i 
Hjortens Kvarter i Albertslund Syd.

De har ikke oprettet en 
pensionistforening, men de har en 
nørkleklub, hvor kvinderne strikker 
og får sig en snak. Og så har de en 
fællesspisnings tradition, der ligner 
Galgebakkens spisehus. Og et dejligt 
beboerhus med plads til mange.
På mødet blev de fremmødte beboere 
enige om at prøve at få et cafétilbud op 
at stå. Intet kommer af sig selv, selvom 
man måske går rundt og tror det her på 
Galgebakken.  

24

Du får månedlige melding om, hvordan 
jeg har det som genhuset i en rævegrav. 
Min kone Sanne er genhuset i vores 
sommerhus, og så flytter vi tilbage, om 
Gud vil, til Vester 214 næste sommer.
 Ligesom sidste vinter er det nu blevet 
koldt og blæsende og mørkt med regnvejr 
udenfor. Så luner det med en rævegrav.

Og så har jeg fået ryddet op i mine 
frimærkealbums, så jeg nu kan overskue 
dem – sådan cirka. Min trange rodebutik 
er på den måde blevet mindre rodet. 
Jeg aner dog stadig ikke, hvor mit 
album med frimærker fra Vietnam har 
forputtet sig.

Ligesom sidste vinter har jeg Sanne 
og vores gravhund Hjalmar på besøg. 
Sommerhuset står i vand, og det er mere 
bøvlet at varme op end en rævegrav. Vi 
holder ud, selvom rævegraven faktisk er 
for lille til 2 mennesker. Vi glæder os til at 
komme tilbage til vores gamle lejlighed i 
Vester 2. Men jeg må indrømme, at hun 
er mere kreativ end jeg, når det gælder 
madlavning. 

Vi har booket en rejse til Malaga 
til februar, fordi februar i år med 
sommerhus og rævegrav var uuuhyggelig 
og mørk og trist. 

af Lars Messell, Over 931

Nyt fra rævegraven – føljeton

Ældreliv i 
Albertslund
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KONTAKTOPLYSNINGER

Afdelingsbestyrelsen 
Kontor - Torv 910 

GAB medlemmer   
Jens Ellesøe Olsen, kontaktperson i 
økonomiudvalget
Birthe Y. Nielsen, kontaktperson til 
byggesagen
Steen Søndergaard, kontaktperson til VA,    
Bo-Vest og ejendomskontoret
Heidi Nielsen
Lars Messell
Kristian de Freitas Olesen
Lars Steinov    
GAB kontaktes på mail: bestyrelsen@gbakken.dk
     
Galgebakkens hjemmeside 
www.gbakken.dk 
Administrator: galgebakken@mail.dk

Galgebakkens renoveringshjemmeside: 
www.galgebakken-renovering.dk

Galgebakkeposten 
Ansv. Redaktør: Lars Messell 
galgebakkeposten@hotmail.com

Genbrugsgården - Øster 710 
Åbningstider: 
Onsdag: 17.00 – 18.00 
Søndag: 11.00 – 13.00

Modtager stort affald, miljøfarligt affald, 
genbrugsting mv.

Tøjcaféen 
Tøjcaféen er midlertidigt lukket, da lokalerne 
i Øster 703 er nedrevet. Der arbejdes på at 
finde nye lokaler til caféen. Genbrugstøj kan 
afleveres i Frelsens Hærs containere, som står 
bag købmanden

LISTE OVER UDVALG

Byggeudvalg/Helhedsplan udvalg (HPU) 
hpu@gbakken.dk

Genbrugsgruppen 
genbrugsgaarden@gbakken.dk

Grønt udvalg 
groentudvalg@gbakken.dk 
 
Legepladsudvalg 
legepladsudvalg@gbakken.dk

Lysudvalg 
lysudvalg@gbakken.dk

Husdyrudvalg 
husdyrudvalg@gbakken.dk 
 
Trafikudvalg 
Trafikudvalg@gbakken.dk 
 
Agendagruppen 
agendagruppen@gbakken.dk 
 
IT-udvalg 
itudvalg@gbakken.dk

Kunstudvalg 
kunstudvalg@gbakken.dk 
 
Beboerhusgruppen 
Dorte Brink  
Tlf.: 28 91 82 27    
dortebrink@hotmail.com

Husreglement udvalg 
Steen Søndergaard    
sts@kp.dk 

- KONTAKTER -
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Brugergruppen 
Birthe Y. Nielsen    
birtyn57@gmail.com

Koret 
Kristian Olesen 
Tlf. 28 36 50 81    
kmo@post3.tele.dk

Udstillingsgruppen 
Margit Kristensen Klok 
Tlf. 21 28 93 03    
tigram@comxnet.dk   
 

Hanne Skov 
Tlf.: 27 29 13 99    
hanneskov6@gmail.com

Galgebakkens Seniorklub 
Anne Kryger    
Galgebakken Vester 215    
Tlf.: 23 60 09 94    
ag.kryger@gmail.com

Petanque gruppe 
Steffen Stripp 
Tlf. 23 29 69 48   
stst2620@outlook.dk

Havevennerne 
Janne Jørgensen 
Tlf.: 40 44 78 42 
janneljorgensen@gmail.com

ANDET    
Spørgsmål vedrørende TV- eller 
Internetabonnement AF86     
tlf.  77 99 29 55   
af86@af86.dk

Fejl i TV-signal eller fejl i Internet 
Dansk Kabel TV - tlf.  69 12 12 12

Tilkøbte YouSee-produkter (TV-boks, TV-
kort, YouSee-login)   
YouSee   tlf.  70 70 40 40   
    
Hjælp til GB’s it-netværk og AF86 
Kristian Olesen 
Tlf.: 28 36 50 81 
kmo@post3.tele.dk

Ervin Olsen 
Tlf. 20 45 78 30 
ervinolsen@gmail.com

Købmanden 
Torv 212 
Tlf.: 43 64 00 22 
Åbningstider: Alle dage 08.00 – 19.00

Lokalpoliti Vest   - 
Jonas Olesen   
mobil: 61 38 55 91    
mail: jol027@politi.dk   
    
Christian Nørgaard   
mobil: 60 69 99 80    
mail: kha043@politi.dk 

Stine Nissen    
mobil: 51 55 82 67     
mail: sle012@politi.dk

Jonas Kristensen    
mobil: 61 61 16 87     
mail: jkr039@politi.dk

Ejendomskontoret 
Galgebakken Torv 910 
Tlf.: 88 19 02 15 
galgebakken@bo-vest.dk

- KONTAKTER -
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- KONTAKTER -

Kontakt til Ejendomskontoret 
Du har mulighed for at komme i kontakt 
med Ejendomskontoret på følgende måder: 
Telefonisk: 88 19 02 15 
Hverdage:      08.30 – 10.00 
Onsdag i ulige uger tillige 16.00 – 17.00 
    
Personligt på kontoret   
Hverdage:   08.00 – 08.30 
Onsdag i ulige uger tillige 17.00 –18.00 
pr. mail. galgebakken@bo-vest.dk

Når du henvender dig til os, bedes du sikre 
dig at vi får alle dine oplysninger.  
    
Sender du en mail til os, vil vi sætte pris på 
at du i emnefeltet starter med at skrive din 
adresse, og gerne telefonnr.

Såfremt du henvender dig flere gange vedr. 
den samme sag, vil det være en fordel for 
både dig og for os, hvis du husker at få 
navnet på den du taler med.    
     
Ved skriftlige henvendelser, vil vores navne 
altid stå nederst i den mail du modtager fra os.

På ejendomskontoret møder du 
Ejendomsleder:  Kenneth Skåning Fuglsang 
Ejendomsmester:  Kenn S. Pedersen 
Driftssekretær:   Maria Roman Duus 
Driftssekretær:   Tina Dannerfjord

Vagtordningen 
Tlf.: 70 25 26 32 
Må kun benyttes ved akut opståede 
problemer som er uopsættelige.

BO-VEST 
Stationsparken 37- 2600 Glostrup 
Tlf.: 88 18 08 80 
bo-vest@bo-vest.dk 
www.bo-vest.dk

Åbningstider 
Ma-ons:  09.00 – 15.00 
Torsdag:  09.00 – 17.00 
Fredag:  10.00 – 14.00

Økonomisk beboerrådgiver 
Laura Lorentzen 
Tlf.: 60 35 46 63 
llo@bo-vest.dk
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Beboerudlånet
Udlånet, Torv 210 
Tlf.: 43 64 70 75, udlaan@gbakken.dk 
Åbningstid: Tir -fre kl. 16.30-18.00, 
lørdag kl. 10.30-11.30. 

Beboerhus leje/depositum:  
Fre/lør & helligdage 1000/2000 kr  
Alle andre dage 500/2000 kr

Betaling er delt i to:  
Depositum betales ved bestilling af 
Beboerhus. Bestilling max 6 mdr. før 
brugsdato.    
Leje betales senest 3 uger før brugsdato.

Ved afmelding inden 3 uger før brugsdato 
refunderes depositum. Ved afmelding 
hhv. 2 og 1 uge før brugsdato refunderes 
depositum + hhv 70% og 28% af lejen.

Benyttes lokalet ikke og afmelding 
undlades, refunderes kun depositum.

Når Beboerhuset afleveres, refunderes 
depositum såfremt lokalerne er i orden. 
Aftal gennemgang af huset ved betaling af 
lejen.

Fadølsanlæg i Beboerhuset: Fustager 
à 650 kr. skal købes i Beboerudlånet og 
bestilles senest 14 dage før brug.

Presenning 5x4 m 10/200 kr, 50 borde 
80x120 cm & stole (incl. trækvogn) 
10&3/200 kr (bestilles senest dagen før 
brug)

Værksteder:   
Autoværksted 25/100 kr   
Stor lukket autohal 10/100 kr  
Træværksted 10/100 kr  
Portnøgle 0/300 kr (kørselstilladelse fås i 
Udlånet)

Leje af Cykel:  20/ 200 kr,   
Kørestol:  10/ 200 kr.

Værktøj og redskaber:  
boremaskine, bore-/skruemaskine, 
båndpudser, cykelanhænger, damprenser, 
el/energimåler, excentersliber, fliseskærer, 
græstrimmer, haveredskaber, el-
hæftepistol, hækkeklipper, el-høvl, 
klaverseler, mosterisæt, rundsav med 
skinne, rystepudser, slagboremaskine, 
borehammer, stiksav, stige (5 el. 6,2 m), 
symaskine, tapetafdamper, tapetbord (incl. 
værktøj), trekantsliber, trækvogn, trillebør/
kærre, tæpperenser, varmluftpistol, 
vinkelboremaskine, vinkelsliber, week-
end børneseng.Værktøj til nedtagning af 
espalier. Værktøj til slibning af terrazzogulv 
i badeværelse (2 maskiner).

Leje af værktøj og redskaber: 10 kr pr. 
døgn. Week-end = 2 x døgntakst.

Spørg om det du mangler!

- BEBOERUDLÅNET -


